



Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl

Hovedbestyrelsesmøde

111. – HB møde lørdag d. 3. maj kl. 18 ved Ringsted

Deltagere:

PH, Patricia Haynes, **IT**, Ib Thomsen,
LMH, Lars Moos Hansen, **WL**, Willy Littau,
JA Jørgen Abrahamsen, **PJ** Patrick Jensen
CB Carsten Blohm

Dagsorden:

Pkt. 1 Siden sidst ved formanden

Carsten orienterede om, at han og Patrick havde været til møde hos Sønderborg Kommune sammen med en række andre foreninger med interesse for hobbydyr herunder Fjerkræklubben for Als og Sundeved, idet kommunen ønskede at indføre væsentlige og ødelæggende begrænsninger for vores hobby. Det blev en længere drøftelse, og kommunen blev bevidst om, at deres forslag var meget vidtgående. Det vil de tage med tilbage i forvaltningen. Vi må nu afvente, hvad kommunen fremlægger, men vi er klar til en ny runde med kommunen.

Pkt. 2 Informations runde ved medlemmerne:

Der er afholdt generalforsamling i langt de fleste klubber. Det er kernegruppen af aktive racefjerkræopdrættere og udstillere, der er tilstede. Der er lyst til at arbejde for vores sag, og der er forskellige tiltag bla. i Skanderborg med udstilling sammen med Brahmaklubben og på Sjælland arbejdes der med en stor fælles udstilling i november for hele Sjælland og Øerne. Der er ved at blive gjort klar til de årlige udstillinger på dyrskuerne: Roskilde, Fyn og Landsskuet i Herning. Desuden er flere klubber aktive på de mindre dyrskuer. Det er meget positivt, da der kommer mange med interesse for vores fjerkræ på dyrskuerne. Der planlægges også med forskellige udflugter. Det er godt at komme rundt og få inspiration.

Pkt. 3 Information fra kontoret

Det går ok med ringsalget. Salget begyndte tidligere end normalt, hvilket må tyde på, at vores medlemmer er ved at indrette sig på tidligere udstillinger. Det er godt, da vi så kan håbe på flere dyr på de forskellige udstillinger og navnlig Landsudstillingen sidst i oktober. Der er fortsat problemer med udbringning af bladet i bestemte egne, mens andre oplever en meget hurtig levering. Det er vigtigt, at kontoret får besked, hvis bladet udebliver.



Pkt. 4 Økonomi og regnskaber

Regnskab 2023

Hovedkassen: underskud på 155.561,- kr.

Udstillings fonden: underskud på 31.814,- kr.

Der arbejdes på at nedbringe dette underskud i de kommende år. Første skridt er taget i forhold til vores blad, hvor vi opnår væsentlige besparelser allerede i år, idet vi har valgt at trykke på en tyndere papirkvalitet, ligesom vi har skiftet leverandør fra Post Nord til DAO. Det har givet en væsentlig besparelse på porto. Vi sender 10 blad til á 7.000 kr. pr. levering, og 2 blade, der indeholder væsentlig flere sider, á 16.000 kr. pr. levering.

Pkt. 5 opfølgning fra Specialklubmødet

Vi havde et virkeligt godt møde med specialklubberne og med et meget stort fremmøde. Det er meget positivt, at opleve dette engagement. Der planlægges for et tilsvarende møde i 2025 også i Silkeborg.

Pkt. 6 Str. og vægt

På mødet med specialklubberne blev vores oplæg om størrelse og vægt godt modtaget, og gav anledning til nogle gode drøftelser, hvor rigtig mange gav der mening tilkende. Det var nogle engagerede indlæg, som viste, at specialklubberne havde sat sig grundigt ind i vores oplæg.

Vi fortsætter derfor med oplægget på repræsentantskabsmødet og dernæst på dommeringens møde i september. Derefter vil vi i hovedbestyrelsen samle op på drøftelser og vurdere, om der er behov for umiddelbare beslutninger, eller om vi skal arbejde mere i dybden med emnet frem mod repræsentantskabsmødet 2025.

Pkt. 7 Racefjerkræ

Leder

Juni: PJ

Juli : JA

Aug: JA

Sep: WL

Okt: LMH

Nov.: IT

Dec. PH

Jan : PJ

Pkt. 8 Repræsentantskabsmødet 2024

Afviklingen af repræsentantskabet blev drøftet, og opgaverne i forhold til det forskellige dagsordenspunkter blev fordelt.



Pkt. 9 Guld og Sølvnåle (dette punkt er altid fortroligt)

Der var ingen indstillinger.

Pkt. 10 HB s holdning til samarbejdet med duerne

Vi har i Hovedbestyrelsen noteret, at det meste af bestyrelsen i DRF er skiftet, og vi må derfor afvente at høre nærmere fra DRF om, hvad de tænker om det fremtidige samarbejde. Vi går stadig ud fra, at vi skal holde fælles udstilling i oktober i år, og vi forventer, at vi snart skal have en dialog om afviklingen af udstillingen.

Pkt. 11 Roskilde Dyrskue

Der kan være behov for at hjælpe til med administrationen i forhold til afviklingen af Roskilde Dyrskue. Kontoret er villig til administrativt at påtage sig denne opgave, og afventer nu henvendelse fra Sjælland. Der skal lokale folk til hjælp på pladsen. Lars Moos Hansen følger op.

Pkt. 12 Landsudstillingen 25. – 27. okt. 2024

Vi forventer at afvikle efter samme plan som sidste år. Denne skal vi have drøftet med DRF, så den nye bestyrelse også kender planen.

Pkt. 13 Hjemmesiden

Intet

Pkt. 14 EVT

Intet.

Jørgen Abrahamsen, ref.